
OR.0012.3.4.2021 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 27/21 

 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 23 lutego 2021 r. w godzinach 8:00-9:00 
pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący  
2. Duda Robert 
3. Gęsiak Andrzej         
4. Grajnert Tomasz      
5. Mituła Bronisław  
6. Poznerowicz Krzysztof          
7. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Paweł Okrasa   - Burmistrz Wielunia 
2. Joanna Skotnicka-Fiuk  - Zastępca Burmistrza Wielunia  
3. Arkadiusz Skupień   - Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich  
4. Jarosław Surma   - Komendant Straży Miejskiej 
5. Bartosz Skupień   - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej 
6. Edyta Sujka    - Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego                       

w Wieluniu 
7. nadkom. Wiesław Moszyński - Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej 

Policji w Wieluniu 
8. mł. bryg. Tomasz Lewiński  - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej                 

w Wieluniu 
9. Anna Ciach    - Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego                 

w Wieluniu 
 

Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Informacja o sporządzeniu protokołu nr 26/21 z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb 
ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 
w Wieluniu; 

2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 
4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

4. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu działań na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2020: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 
2) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu;  
3) Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 



4) Straż Miejska w Wieluniu. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/457/20 w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wieluń.  
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Wieluń na lata 2021-2032”.   
7. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie Wieluń na lata 2016-2020, za 2020 rok. 
8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 
7. Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia.  
 
Uwag nie stwierdzono. Porządek został przyjęty bez zmian. 
 

P u n k t  2 
 
Informacja o sporządzeniu protokołu nr 26/21 z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 26/21 został przesłany 
emailem do członków komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś 
wnosi uwagi do protokołu nr 26/21? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 26/21 został przyjęty bez 
uwag. 

P u n k t  3 
 

Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb 

ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 
w Wieluniu; 

2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 
4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

 
Zapoznanie się z informacją Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze 
służb ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 
w Wieluniu (zał. nr 2); 
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska nadmieniła, że sprawozdanie jest bardzo dobrze 
przygotowane; przedstawione wykresy mówią, że nastąpił spadek przestępstw i kradzieży                
w stosunku do 2019 r.  
 
Radny Tomasz Grajnert podziękował za zaangażowanie i poprawę bezpieczeństwa w sprawy 
w całym powiecie, nie tylko w gminie. 
 
 



Przewodniczący Radosław Buda zaznaczył, że w 2020 r. miało miejsce pobicie ze skutkiem 
śmiertelnym na ul. Reformackiej, później był nieszczęśliwy ciąg zdarzeń na ul. Wojska 
Polskiego - czy KPP wyciąga wnioski po takich zdarzeniach? 
 
Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu nadkom. Wiesław 
Moszyński oznajmił, że KPP wyciąga wnioski. Ta sprawa nadal jest w toku i może trwać długo, 
bo główny sprawca tego zdarzenia przebywa za granicą; trwają czynności operacyjne  na 
podstawie europejskiego nakazu zatrzymania.  
Stwierdził, że zwiększane są liczby patroli na służbach popołudniowo-nocnych, zwracana jest 
większa uwaga na duże skupiska ludzi, szczególnie w miejscach, gdzie sprzedawany jest 
alkohol. Służby ponadnormatywne są kierowane właśnie w godzinach popołudniowych czy w 
weekendy. Komenda stara się poprawić i zwiększyć bezpieczeństwo mieszkańców. Ważne jest 
to, że sprawcy nie czują się bezkarni. 
 
Przewodniczący Radosław Buda - w imieniu mieszkańców przekazał podziękowania za ludzkie 
podejście, bo z tytułu prowadzonej w 2020 r. inwestycji na ul. Popiełuszki i ul Warszawskiej 
kiedy był zwiększony ruch, mieszkańcy mogli korzystać z ul. Fabrycznej, co pomogło w 
rozładowaniu korków.  
 
Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu nadkom. Wiesław 
Moszyński podziękował za pieniądze na zakup radiowozu. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Informacja została przyjęta.  
 
Zapoznanie się z informacją Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu o 
stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń (zał. nr 3) 
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska podkreśliła, że PSP bardzo dobrze funkcjonowała 
w omawianym okresie i wykazała się dużym zorganizowaniem pracy.   
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał o zaoszczędzoną kwotę 35 tys. zł z tytułu 
wykonywania różnych prac (wymiana kaloryferów, remont instalacji) przez funkcjonariuszy – 
czy funkcjonariusze PSP mają takie uprawnienia? 
 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu mł. bryg. Tomasz Lewiński 
oznajmił, że kwota 35 tys. zł to kwota na różnego rodzaju remonty przeprowadzane w tut. 
komendzie. Zakupywane są materiały, a osoby które mają odpowiednie wykształcenie i 
kwalifikacje, wykonują te zadania.  
 
Przewodniczący Radosław Buda wyraził pozytywne zdanie o takim czynie społecznym.  
 
Radny Bronisław Mituła w imieniu OSP podziękował za wsparcie jednostek z całego powiatu. 
Nadmienił, że współpraca między PSP a jednostkami układa się bardzo dobrze.  
 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu mł. bryg. Tomasz Lewiński  
podziękował za wsparcie w 2020 r. dot. zakupu sprzętu hydraulicznego. 
 



Przewodniczący Radosław Buda zapytał, jak komendant określiłby stan sprzętu w jednostce  
w skali do 10? Jest coś jeszcze potrzebne?  
 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu mł. bryg. Tomasz Lewiński 
zaznaczył, że jednostka nie posiada samochodu pożarniczego ciężkiego. Stwierdził, że trzeba 
mieć wkład własny w kwocie 200 tys. zł.  
 
Radny Krzysztof Poznerowicz w imieniu mieszkańców podziękował za 24 szt. czujek czadu.   
 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu mł. bryg. Tomasz Lewiński 
nadmienił, że co roku jest różna ilość tych czujek, otrzymywane są z Komendy Wojewódzkiej. 
Wpływa to na bezpieczeństwo pożarowe mieszkańców.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Informacja została przyjęta.  
 
Zapoznanie się z informacją Straży Miejskiej w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa w Gminie 
Wieluń (zał. nr 4) 
 
Przewodniczący Radosław Buda pogratulował straży za ostatni rok, szczególnie że otrzymała 
dodatkowe  zadania – strażnicy musieli monitorować osoby przebywające na kwarantannie. 
W 2020 r. zostały usunięte z drogi 2 pojazdy - jak to wyglądało w innych latach? 
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma oznajmił, że w pozostałych latach było po 1-ym 
takim pojeździe. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Informacja została przyjęta.  
 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie 
Wieluń (zał. nr 5) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, z jakiego klucza są przekazywane środki na wozy 
bojowe? Z przedstawionej tabeli wynika, że OSP Dąbrowa czy Kadłub jeździ do dużej ilości 
zdarzeń.  Natomiast jednostka w Turowie nie jest tak angażowana. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zaznaczył, że do zdarzeń dysponuje jednostki Komenda 
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej. Jednostka w Turowie ma bardzo stary pojazd, pod 
względem sprawności odstaje od tego co jest normą, dlatego nie można tej jednostki 
dysponować do zdarzeń. Poza tym trzeba zdać sobie sprawę, jaką role w społeczeństwie pełnią 
OSP. Powstały one, kiedy zabudowa na wioskach była drewniana, wtedy te OSP musiały być 
blisko; teraz już takich zabudów nie ma. W Turowie jest jednostka, która przechodzi obecnie 
zmianę pokoleniową. W każdych zawodach strażackich Turów jest obecny i zakup samochodu 
dla tej jednostki jest impulsem do tego, żeby młodzi ludzie się angażowali i trwali przy 
jednostce. Jak będą mieć sprawny samochód to PSP będzie ich dysponować do zdarzeń. 
Wcześniej było tak, że dofinansowania były do jednostek, które wyjeżdżają do zdarzeń.  
 



Przewodniczący Radosław Buda stwierdził, że argumentacja jest logiczna. Wyraził zdanie, że 
OSP w każdej miejscowości jednoczy mieszkańców. Podziękował radnemu Mitule, że wkłada 
dużo pracy i charyzmy w działalność OSP.   
 
Radny Bronisław Mituła podziękował za ww. słowa. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Informacja została przyjęta.  

P u n k t  4 
 

Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa 
i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2020: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 
2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu;  
3) Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
4) Straż Miejska w Wieluniu. 

 
Zaopiniowanie sprawozdania Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu z realizacji Programu 
działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 
2020 
 
Dyskusja w tym punkcie została powiązana w punkcie 3. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu z realizacji Programu 
działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 
2020, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. sprawozdanie. Opinia nr 81/27/21 stanowi zał. nr 7. 
 
Zaopiniowanie sprawozdania Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu  
z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 
2019-2023, za rok 2020 (zał. nr 8) 
 
Dyskusja w tym punkcie została powiązana w punkcie 3. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 
z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 
2019-2023, za rok 2020, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. sprawozdanie. Opinia nr 82/27/21 stanowi zał. nr 9. 
 
Zaopiniowanie sprawozdania Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu 
z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 
2019-2023, za rok 2020 (zał. nr 10) 
 



Przewodniczący Radosław Buda zaznaczył, że zostały nałożone 3 mandaty w kwocie 600,00 
zł. Jaka skala jest tych mandatów, można stosować pouczenia? 
 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Wieluniu Anna Ciach stwierdziła, że głównie 
chodzi o mandaty za brak zawiadomienia o rozpoczęciu czy zgłoszenia robót budowlanych, 
pouczenie w tym wypadku nie jest możliwe. Praktycznie każdy obiekt budowlany powinien 
być objęty przeglądami okresowymi – wtedy nakładane są pouczenia.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał o pustostan na ul. Mokrej 12 w Wieluniu - czy jest 
wszczęte jakieś postępowanie w kwestii rozbiórki tego budynku? 
 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Wieluniu Anna Ciach stwierdziła, że w 
nadzorze postępowanie jest zakończone. Jest wydana decyzja na rozbiórkę, ale jest problem z 
jej wyegzekwowaniem.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, co w przypadku, gdyby budynek uległ zawaleniu? 
 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Wieluniu Anna Ciach oznajmiła, że budynek  
częściowo już się zawalił. Jedyne co można było zrobić to zabezpieczenie i oznakowanie 
terenu.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu 
z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 
2019-2023, za rok 2020, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. sprawozdanie. Opinia nr 83/27/21 stanowi zał. nr 11. 
 
Zaopiniowanie sprawozdania Straży Miejskiej w Wieluniu z realizacji Programu działań na 
rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2020 (zał. nr 
12) 
 
Dyskusja w tym punkcie została powiązana w punkcie 3. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania Straży Miejskiej w Wieluniu z realizacji Programu działań na 
rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2020, kto jest 
przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. sprawozdanie. Opinia nr 84/27/21 stanowi zał. nr 13 
 
 
 
 
 



P u n k t  5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/457/20 w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wieluń (zał. nr 14) 
 
Uwag nie stwierdzono.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/457/20 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Wieluń, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. Opinia nr 85/27/21  stanowi zał. nr 15 
 

P u n k t  6 
  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Wieluń na lata 2021-2032” (zał. nr 16) 
 
Uwag nie stwierdzono.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Wieluń na lata 2021-2032, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały. Opinia nr 86/27/21  stanowi zał. nr 17 
 

P u n k t  7 
 
Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 
ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie Wieluń na lata 2016-2020, za 2020 rok (zał. nr 
18) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zaznaczył, że zostały sporządzone 2 niebieskie karty przez 
KPP Sanok. Poprosił o szczegóły. 
 
Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego w Wieluniu Edyta Sujka nadmieniła, że te 
karty wpłynęły z Zespołu Interdyscyplinarnego w Sanoku i dotyczyły rodziny, która chwilowo 
przeprowadziła się na nasz teren. Karta została odesłana, nie zostały prowadzone działania, 
bo rodzina przyjechała na chwilę i wróciła do swojego miejsca zamieszkania. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dopytał, czy te karty były dla jednej rodziny? 
 
Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego w Wieluniu Edyta Sujka oznajmiła twierdząco,  
bo każde zdarzenie dotyczące przemocy jest dokumentowane w postaci Niebieskiej Karty A. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
 



Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania z realizacji Programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie Wieluń na lata 2016-2020, za 2020 rok, kto 
jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. sprawozdanie. Opinia nr 88/27/21 stanowi zał. nr 19.  
 

P u n k t  8 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że w odpowiedzi na wniosek komisji                           
Nr 17/24/20 dotyczący progów wysypowych na ul. Kaliskiej w Wieluniu, wpłynęło pismo od 
Starostwa Powiatowego w Wieluniu (zał. nr 20). 
Z racji tego, że ww. pismo zostało złożone również do Wydziału Inwestycji i Rozwoju Urzędu 
Miejskiego pod nr finn 2120, pismo zostało przyjęte do wiadomości.  
 
Więcej uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 
 

P u n k t  9 
Zamknięcie posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołowała:                                                                      Przewodniczący komisji 
 
Anna Jabłonowska-Nawrocka                                                    Radosław Buda 


